
 
1595/2023/OZP 

 

Důvodová zpráva 

 

RMČ je předkládán návrh na rozšíření uličních stromořadí a doplnění jednotlivých stromů v jichž 

stávajících stromořadích. 

Části území Prahy 10 jsou v současnosti vysoce urbanizovaným územím, které neumožňuje zakládání 

nových parkových ploch. Z tohoto pohledu je jednou z mála možností pro rozšíření nezbytné 

vegetace zakládání či doplňování uličních stromořadí. Stromy mají nezastupitelnou funkci 

v městském prostředí z hlediska tvorby příznivých životních podmínek, výrazně se podílejí na regulaci 

teploty a tvorbě mikroklimatu. Zároveň se jedná o důležitý městotvorný prvek z hlediska celkové 

estetiky veřejných prostranství. S ohledem na negativní efekty tzv. městského tepelného ostrova a 

prohlubující se klimatické změny je výsadba stromů jedním z důležitých prvků zmírňujících i 

adaptačních opatření k těmto procesům.  

MČ Praha 10 dlouhodobě zajišťuje výsadby stromů v rámci ploch ve své správě. Součástí udržovaných 

ploch nejsou v naprosté většině případů ale uliční stromořadí případně ulice, kde by bylo možné nová 

uliční stromořadí zakládat. Z tohoto důvodu je navrhováno oslovit vlastníka ulic, kterým je hl. m. 

Praha s návrhem na založení nových či doplnění stávajících stromořadí. Tento návrh viz příloha č. 1 

byl zpracován v návaznosti na základní prověření rozložení inženýrských sítí v komunikacích, které 

jsou zásadním limitujícím prvkem pro nové výsadby. 

Návrh na výsadby stromů v rámci ulic na území Prahy 10 byl projednán na Výboru životního prostředí 

na jeho 9. jednání dne 16. 10. 2023 s doporučujícím usnesením pro RMČ oslovit hl. m. Prahu 

s návrhem na výsadbu stromů v rámci ulic na území Prahy 10viz příloha č. 2. 

Tento návrh mimo jiné vychází z Programového prohlášení Rady městské části Praha 10 pro volební 

období 2022-2026 v oblasti Životní prostředí a udržitelnost, místní Agenda 21, kde bodem č. 2. je, že: 

„po dohodě se správci veřejných prostranství připravíme plán výsadeb nových uličních stromořadí, kde 

to bude možné, založíme květnatou louku v každé čtvrti“. Zároveň tento návrh navazuje též 

na Programové prohlášení RHMP v oblasti Životní prostředí a klimatický plán: „Budeme pokračovat 

ve výsadbě dalších 500 000 stromů a pečovat o ty již vysazené. Budeme se soustředit zejména 

na výsadbu v ulicích, na sídlištích nebo v nově založených parcích a lesoparcích“. 

Návrh na rozšíření a doplnění uličních stromořadí bude MČ Praha 10 prosazovat na hl. m. Praze, 

současně také při jednáních na Technické správě komunikací hl. m. Prahy, a.s., která je z pravidla 

správcem uličních stromořadí. 

 


